

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-98-99-62]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 26, 1999 at 1:30 p.m. in the Board and Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance régulière du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 février 1999 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

D. Adam

C. Biggs

C. Boyd

D. Cooke

J. Drexler

Y. Frenette

M. Girard

J.-C. Jaubert

N. Lavigne

S. McCullagh

F. Mougeon

V. Ng

J. Savary

C. Tatilon

J. Baker

J.-C. Bouhénic

B. Bradbury

B. Crowe

M. Ellis

I. Gentles

A. Hopkins (Chair)

P. Karch

L. Lewin

A. McGaughey

G. Moyal

D. Olin

I. Smith

S. Tweyman

J. Benson

P. Bourdin

C. Branston

J. Crozier

E. P. Fowler

R. Gill

M. Horn

C. Klein-Lataud

E. Mahant

D. McNally

N. Naiman

W. Paterson

D. Tan

C. Zimmerman

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair noted the following:

- The "Certificate in Law and Social Thought" from CASTL contained in document FC-98-99-52 has been withdrawn from the agenda.
- A special meeting of Council has been tentatively scheduled for Friday, March 5, 1999 from 12:30 to 2:30 p.m. to discuss the ISP Proposal

The Chair also reminded Council members to participate in the Nominations exercise currently being held. Nominations are open for Standing Committees and Chair of Faculty Council.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président note les points suivants :

- Le « Certificat en Droit et pensée sociale » contenu dans le document FC-98-99-52 a été enlevé de l'ordre du jour par le CNAP.
- Une séance spéciale du Conseil a été provisoirement fixée pour le vendredi 5 mars 1999 de 12 h 30 à 14 h 30 pour discuter du programme en Études Internationales

Le président rappelle aussi aux membres du Conseil que les mises en candidatures pour les comités et le poste du/de la président/e sont en cours.

2. Minutes of the previous meeting

- **January 20, 1999 – FC-98-99-49**

The following amendments had been proposed by the President:

Pg. 2, item 1(a) to read: “The Glendon Development Committee had been **moving slowly** and...”; item 1(b) to read: “not a single of these programmes **has** been approved...”; item 1(c) to read: “...Glendon has an opportunity to **diversify**.”; pg. 3, item 3, 7th line to read: “She noted that the University’s deficit **for Glendon** next year would be **increasing this year**, and...”; towards the end of the paragraph to read: “... IBM was interested **in** Glendon.”; pg. 4, 2nd para., towards the end to read: “... confident that this **can** happen.”; pg. 7, item 2, 7th line to read: Enrolment has been down for Liberal Arts Programme in general **across the Province**.”; item 3, to delete “for decades; there’s ... issue.”; pg. 8, last para., delete last sentence “She observed... new Faculty.”

D. Cooke also proposed the following amendments: pg. 5, 4th para., 1st sentence to read: Do not have unlimited faith **in Senate’s policies for Glendon**.

I. Smith also noted that he was in the attendance.

The minutes as amended were **approved**. (Olin/Jaubert)

- **January 26, 1999 – FC-98-99-50**

C. Zimmerman noted that she was in the attendance.

The minutes as amended were **approved**. (Jaubert/Benson)

2. Procès-verbaux des séances précédentes

- **20 janvier 1999 – FC-98-99-49**

Les changements suivants sont proposés par la présidente :

Pg. 2, item 1(a) à lire : « le comité de développement de Glendon a **travaillé lentement** et » ; item 1(b) à lire : « aucun de ces programmes n’a été approuvé ... » ; item 1(c) à lire : « C’est l’occasion pour Glendon de se diversifier » ; pg. 3, item 3, 7^e ligne à lire : « Elle note que le déficit **de Glendon** l’année prochaine encouru **cette année augmentera** la dette et ... » ; vers la fin du paragraphe à lire : ... IBM was interested **in** Glendon.» ; pg. 4, 2^e para., vers la fin à lire : « ... confident that this **can** happen.» ; pg. 7, item 2, 7^e ligne à lire : « Les inscriptions sont en baisse pour les programmes d’arts libéraux en général, **à travers la province**. » ; item 3, à enlever « for decades; there’s ... issue. » ; pg. 8, dernier para., enlever la dernière phrase « Elle observe que le Conseil.... Professeurs. »

D. Cooke propose aussi le changement suivant : pg. 5, 4^e para., 1^e phrase à lire : Il ne déborde pas d’espoir pour **la politique du sénat envers Glendon**.

I. Smith note aussi qu’il était présent à la séance.

Le procès-verbal ainsi amendé est **approuvé**. (Olin/Jaubert)

- **26 Janvier 1999 – FC-98-99-50**

C. Zimmerman note qu’elle était présente à la séance.

Le procès-verbal ainsi amendé est **approuvé**. (Jaubert/Benson)

3. Matters arising from the minutes

J.-C. Jaubert noted that the comments made by A. Hopkins contained on page 13 of the minutes were inaccurate as the Working Group had been meeting on several occasions. In response, the latter noted that the facts might be inaccurate, but however the text as printed in the minutes is an accurate report of the remarks.

G. Moyal asked about the Glendon Leave Fellowship. In response, J. Crozier noted that he would reply to the Chair of Council as soon as he was able. He also added that according the budget, there had been no provision for such award since two years, and there would not be any for 1999-2000. Several other speakers expressed their disappointment that no clarification had been made on that issue.

4. Inquiries and Communications

♦ **Dyane Adam (Principal)**

The Principal informed Council the proposal for a Business Economics programme within the Economics Department had been approved by Senate. She hoped that the ITEC proposal would follow the same route.

The Principal was also very pleased to inform Council that another Glendon student, Stephanie Olshen, had been nominated for the Queen Elizabeth II Golden Jubile Award.

She also mentioned a conference hosted by 4th year students in ILST and invited everyone to attend.

3. Questions dérivant du procès-verbal

J.-C. Jaubert note que les commentaires faits par A. Hopkins à la page 13 des procès-verbaux sont inexacts étant donné que le groupe de travail s'est réuni régulièrement. En réponse, ce dernier note que les faits pourraient être inexacts, mais toutefois le texte imprimé dans le procès-verbal est exact selon son rapport.

G. Moyal pose une question à propos du concours pour la Bourse de recherche de Glendon. En réponse, J. Crozier note qu'il répondra au président du Conseil aussitôt qu'il lui sera possible de le faire. Il ajoute aussi que, le budget ne comporte plus de fonds pour cette bourse depuis deux ans et qu'il n'y en aura pas pour 1999-2000. Plusieurs autres personnes expriment leurs déception en raison du manque de clarification à ce propos.

4. Communications et questions diverses

♦ **Dyane Adam (Principale)**

La principale informe le Conseil que la proposition pour un Programme d'économie et commerce a été approuvée par le Sénat. Elle souhaite que la proposition pour un nouveau programme en Technologie de l'information le soit aussi.

La principale annonce aussi qu'une autre étudiante de Glendon, Stephanie Olshen, a été nommée pour la Bourse du jubilé d'or Elizabeth II.

Elle mentionne aussi la tenue d'une conférence organisée par les étudiants de 4^e année en Études internationales et invite tout le monde à y assister.

S. Tweyman reminded faculty that nominations for the York Pioneer Award were still open.

C. Biggs noted that there would be a bilingual poetry reading on March 8, 1999 and invited members to attend.

S. Tweyman rappelle aux professeurs que les mises en candidature pour le «York Pioneer Award» sont en cours.

C. Biggs note la tenue d'une lecture de poèmes bilingues, le 8 mars 1999 et invite les membres à y assister.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

♦ Honours Double Major Programme

The report contained in document FC-98-99-51 was **approved**. (1 abstention)

(b) Curriculum Committee

♦ Curriculum Submissions

Submissions received from the following Departments were **approved**.

- English – FC-98-99-53
- French Studies – FC-98-99-54
- History – FC-98-99-55
- Philosophy - FC-98-99-56

5. Rapports des Comités permanents

(a) CNAP

♦ Programme de double majeure

Le rapport contenu dans le document FC-98-99-51 est **approuvé**. (1 abstention)

(b) Comité des programmes d'études

♦ Soumissions de cours

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées**.

- Anglais – FC-98-99-53
- Études françaises – FC-98-99-54
- Histoire – FC-98-99-55
- Philosophie - FC-98-99-56

(c) PPC

E. Mahant reported that PPC had received so far only two submissions from Departments (History and Sociology) in response to its Call for Academic Plan 1999-2000 to 2001-2002.

PPC also had disposed of the ISP proposal and this item would be considered by Faculty Council at a Special meeting to be called by the Chair.

(c) CDP

E. Mahant rapporte que le CDP a reçu à ce jour seulement deux soumissions des départements (Histoire et Sociologie) en réponse à leur demande pour le plan académique 1999-2000 à 2001-2002.

Le CDP a aussi examiné la proposition des Études internationales et cet item sera à l'ordre du jour du Conseil de la faculté, à une séance spéciale qui sera proposée par le président.

6. Report from Special Committees**(a) Development Committee**

A. Hopkins reported that the Principal made a presentation about resources at the last Development Committee meeting.

(b) Search Committee for a New Principal

- ◆ Criteria for the Selection of a New Principal for Glendon

D. Hobson presented for information, the criteria for the selection of a New Principal for Glendon contained in document FC-98-99-58. She observed that the criteria had been based on comments received from the Glendon Community at large.

She then noted that the Committee would proceed as follows:

6. Rapport des comités spéciaux**(a) Comité de développement**

A. Hopkins rapporte que la principale a fait une présentation à propos des ressources lors de la dernière réunion du Comité de développement.

(b) Comité de sélection du prochain principal ou de la prochaine principale de Glendon

- ◆ Critères pour la sélection du prochain principal ou de la prochaine principale de Glendon

D. Hobson présente, à titre d'information, les critères contenus dans le document FC-98-99-58. Elle observe que ces critères ont été établis à partir des commentaires reçus de la collectivité de Glendon.

Elle note ensuite que le comité procédera comme suit :

(i) first round of interviews in the weeks to come; (ii) public short list of the candidates by mid-March; (iii) public meetings with the candidates at the end March, beginning of April 1999 followed by a straw ballot. She welcomed members of Council to make their comments.

A debate ensued on the "Personnel Administration" section. D. Cooke observed that reference should be made to the motion FC-97-98-13 approved by Council in November 1997 which stipulated the creation of two positions as officers of Faculty Council, namely, an Academic Coordinator and a Financial Coordinator. He then moved that his statement be considered as a motion to amend this section of the criteria.

The Chair ruled the motion out of order. He however agreed to accept the statement as an expression of opinion.

Following a debate, the question was called to vote on whether Council should accept the statement from D. Cooke as an expression of opinion and the motion carried. (11/6/6)

7. New Business

There was none.

8. Adjournment

The meeting adjourned at 3:10 p.m.

(i) premières entrevues prévues dans les semaines qui suivent ; (ii) distribution d'une liste des candidat(e)s sélectionné(e)s d'ici mi-mars ; (iii) réunions publiques avec les candidat(e)s vers la fin de mars, début d'avril 1999, suivies d'un scrutin consultatif. Elle invite les membres du Conseil à envoyer leurs commentaires.

On passe à un débat sur la question « Administration du personnel ». D. Cooke observe que l'on doit faire référence à la motion FC-97-98-13 approuvée par le Conseil en novembre 1997 qui stipule la création de deux postes dont les titulaires seront élu(e)s par le Conseil, notamment, une coordinatrice (ou un coordinateur) responsable des affaires académiques et une coordinatrice (ou un coordinateur) chargé des questions financières. Il propose ensuite que sa remarque soit considérée comme une motion pour amender cette section des critères.

Le président déclare la motion non recevable. Néanmoins, il accepte la remarque.

Suite à un débat, on passe au vote pour déterminer si le Conseil doit accepter la remarque de D. Cooke et la motion est approuvée (11/6/6)

7. Affaires nouvelles

Il n'y a pas de question nouvelle.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 10.